
Waltrovka 
Každý den projíždím kolem 
Waltrovky z Jinonic. Nerad 
totiž jezdím metrem, ze které-
ho nevidím zeleň a rozespalé 
lidi po ránu bloudící po chod-

nících na cestě k zastávkám autobusů a tram-
vají. Jsem smutný z téhle fabriky a ona je 
smutná z toho, jak dopadla. Vzpomínám, když 
mi bylo osm, jak jsem každý týden, někdy i 
několikrát, slýchával neuvěřitelný řev letec-
kých motorů, které se zde testovaly. Nebylo 
před tím úniku. Motory, které fabriku prosla-
vily, i když Waltrovka musela přijmout opti-
mistický název Motorlet. Nedopadla až tak 
špatně jako Rudý Letov, ještě teď mi běhá  
z toho názvu mráz po zádech. 

Byl jsem smutný, když v Motorletu namon-
tovali tlumiče hluku, takže nebylo slyšet ten 
ukrutný řev, kdy babky sedící a klábosící na 
lavičkách daly aspoň chvíli pokoj, protože se 
neslyšely. Nepřekřičely to. S montáží protihlu-
kových opatření skončila úžasná doba, kdy 
jsem cítil, že šikovní lidé, kterých je u nás 
i teď zatím stále spousta, něco dokázali a „to 
něco“ má nepřeslechnutelnou sílu a dravost.  

Demokracie, která k nám přišla před jedena-
dvaceti lety, převedla všechno na ekonomický 
model. Výroba byla převedena do Letňan, což 
zní i logicky, ale stejně je mi z Waltrovky 
smutno. Jeden čas se tu montovaly přehazo-
vačky, ale celý areál se už nikdy nevyužil.  

S Waltrovkou jako by odcházel kus mého 
mládí, obdiv k tomu, co dokážou vytvořit in-
ženýři, technici, strojaři, dělníci. Když mě au-
tobus veze kolem vstupní brány, vidím na ní 
logo Walter. Pokud jedu po Radlické, vidím 
torza budov, které zůstaly po v minulosti slav-
ném závodě, jehož um byl znám i v zahraničí.  

Ze strany stanice metra Jinonická (která byla 
vybudována proto, aby dělníci a zaměstnanci 
fabriky mohli chodit včas do práce a jejíž dru-
hý východ, směřující do obytné části, se nikdy 
nerealizoval, protože metro mělo prioritně být 
páteří ekonomiky, a ne dopravním prostřed-
kem pro lidi) zůstala z Waltrovky vidět jen bu-
dova s atriem, ve kterém pracovali konstrukté-
ři. Ta snad zůstane zachována, jako jediná  
z toho, čím Waltrovka kdysi byla. Všude ko-
lem se totiž postaví luxusní sídliště s ostrahou.  

Takových „waltrovek“ je u nás spousta. Prá-
ce i systém se změnil, lidé z nich odešli a ony 
teď trpělivě čekají na svůj konec. Staré musí 
ustoupit novému. Ani Waltrovka už nebude. 
Zhasla a mně se tu a tam zdá, že slyším ten 
neuvěřitelný řev nových motorů, který ale už 
nikdy neuslyším.  
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ENERGETIKA: Investoři do solárních elektráren 
v České republice bojují za zrušení novely 
omezující podporu fotovoltaiky. Chtějí pře-
svědčit senátory, aby pro novelu nehlasovali,  
a získat podporu alespoň 17 z nich, kteří by po-
dali ústavní stížnost.   

Poslanecká sněmovna 
schválila novelu o ome-
zení podpory solárních 
elektráren na začátku 
listopadu a má zabránit 
zdražení elektřiny. Vý-
nosy ze slunečních elek-
tráren budou po tři roky 
podléhat dani 26 %. In-
vestoři do fotovoltaiky 
zdanění elektráren pova-
žují za protiústavní.  

„Zástupci asociace 
jednají se senátory s cílem přesvědčit je o pro-
tiústavnosti a zbytečnosti regulace fotovoltai-
ky,“ uvedl prezident CZEPHO František Smol-

ka a dodává, „z jednání plyne, že senátoři vní-
mají situaci jinak než PS. Negativně hodnotí 
retroaktivní kroky, považují je za protiústavní. 
Senátoři možná návrh neodsouhlasí a sněmov-
ně ho pošlou zpět,“ dodal. „Pokud by byl zá-

kon odsouhlasen, Česká 
fotovoltaická průmyslo-
vá asociace je schopna 
získat podporu 17 sená-
torů a podat ústavní stíž-
nost.“ Asociace pracuje i 
na obecné žalobě, kterou 
si každý investor upraví 
podle svého projektu. 
Českému státu tak hrozí 
žaloby a arbitráže za  
260 miliard korun. 
Vláda tvrdí, že zdanění 
má zvýšit návratnost in-

vestic ze sedmi na 15 let a že bez zásahu by 
kvůli podpoře výroby z obnovitelných zdrojů 
mohla elektřina prudce zdražit.  

SLOUPEK 

Zástupci výrobců energie ze solárních panelů 
protestují proti vládnímu návrhu novely. 

V Ostravě se staví první ekologická budova v ČR 
EKOLOGIE: V Ostravě bude do poloviny příštího 
roku postavena první pasivní administrativní 
budova v Česku. Energeticky úsporný objekt 
staví za 32 milionů ko-
run ostravská stavební 
společnost Intoza. Sou-
částí budovy v Ostravě- 
-Mariánských Horách a 
Hulvákách bude školicí 
středisko, kde se veřej-
nost dozví o energeticky 
úsporném stavění. 

Kromě Intozy budou 
v budově sídlit partneři, 
kteří se zabývají energe-
tickými úsporami – například dodavatelé mate-
riálů. 

Budova se 1300 metry čtverečními plochy, 
kterou navrhl ostravský architekt Radim Václa-
vík, bude včetně použitých technologií vzoro-

vou pasivní stavbou. Bu-
dou tu i okna s trojsklem 
a regulovaným venkov-
ním stíněním, teplovod-
ní vytápění, nucené vět-
rání s rekuperací či slu-
neční kolektory. Projekt 
je nominován v celostát-
ní soutěži Český energe-
tický a ekologický pro-
jekt 2009.  
Pasivní domy se vyzna-

čují úsporou tepla při vytápění a zdravým 
vnitřním prostředím.  

Pracovníků ve vědě a výzkumu přibývá 
VĚDA A VÝZKUM: Lidí zaměstnaných ve vědě a 
výzkumu v ČR přibývá. Na konci minulého 
roku jich bylo 75 788, od roku 2005 jich přiby-
lo 10 409. Mezi roky 2005 až 2009 rostl jejich 
počet meziročním tempem 3,8 %, jak to vyplý-
vá z analýzy Českého statistického úřadu.  

Nejvíce lidí ve vědě a výzkumu (44 %) bylo 
loni zaměstnáno v podnikatelském sektoru 
(33 480). Více než polovina z nich pracovala 
ve zpracovatelském průmyslu, především ve 
strojírenství a v automobilovém průmyslu. 

Druhý nejvýznamnější sektor z hlediska poč- 
tu zaměstnanců byl vysokoškolský. Zde praco-
valo 27 215 lidí (35 % všech zaměstnanců vě-
dy a výzkumu). Ve vládním sektoru, kam patří 

Akademie věd, resortní výzkumná pracoviště, 
archivy i muzea, byla evidována pětina zaměst-
nanců (14 776 osob). Tento sektor byl jediným 
s klesajícím počtem zaměstnanců, a to o 2 %. 

Vloni bylo v ČR 2345 výzkumných a vývo-
jových pracovišť, které náležely 2155 ekono-
mickým subjektům. Ve srovnání s rokem 2005 
vzrostl jejich počet o 328, tedy o 16 %.  Výdaje 
na vědu a výzkum loni činily 55,4 miliardy ko-
run. Celkově bylo mezi roky 2005 a 2009 do 
výzkumu a vývoje investováno téměř 256 mili-
ard, průměrný reálný meziroční nárůst výdajů 
činil 4,7 %. Nejvíce finančních prostředků po-
chází ze soukromých domácích podnikatel-
ských zdrojů.  

V příštím roce se dočkáme první ekologické 
budovy u nás. 

Solární investoři chystají ústavní stížnost 
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NOVINKY 

Externí disk s rozhraním USB 3.0 je desetkrát rychlejší 
ICT: Společnost Kingston Digital Europe uvedla externí disk 
Kingston HyperX MAX 3.0. Disk je certifikovaný pro rozhraní 
USB 3.0 označované jako SuperSpeed USB a představuje rych-
lé a odolné externí zařízení pro ukládání dat. SuperSpeed USB 
3.0 je nový standard, který dosahuje až desetinásobně vyšší 
rychlosti přenosu dat oproti hojně rozšířenému rozhraní USB 
2.0. Jako příklady využití, jež nejlépe charakterizují  přednosti 
vysoké rychlosti přenosu dat přes USB 3.0, lze uvést přesun 
nebo zálohování filmů v rozlišení HD, fotografií ve formátu 
RAW nebo souborů velkých projektů. HyperX MAX 3.0 čte 
rychlostí až 195 MB/s a zapisuje až 160 MB/s, pokud je použit 
se zařízením vybaveným rozhraním USB 3.0 (je i zpětně kom-
patibilní s USB 2.0). Při testech společnosti Kingston se 10GB 
soubor na disk Kingston HyperX MAX 3.0 z počítače s USB 
3.0 přenesl za minutu a 12 sekund. Stejná sestava s USB 2.0 
přenesla data za 5 minut a 52 sekund. Externí flash disk Kings-

ton se nabízí v kapacitách 64, 128 a 256 GB a na pultech se objeví v prosinci. Vztahuje se na něj 
tříletá záruka, osvědčené nepřetržité služby a podpora společnosti Kingston. 

Operační systém Apple iOS 4.2 je už dostupný všem 
ICT: Společnost Apple oznámila, že iOS 4.2, nejnovější verze mobilního operačního systému, je 
dostupná ke stažení pro iPad, iPhone a iPod touch. Do iPadu přináší přes sto nových funkcí včetně 
multitaskingu, složek, jednotné poštovní schránky, Game Centra, AirPlay a AirPrint. Uživatelé 
iPadu nyní mohou spustit aplikace a mezi nimi se přepínat a ještě šetří baterii. Mohou si uspořádat 
aplikace přetažením do složek, aplikace Mail obsahuje jednotnou poštovní schránku. Game Center 
umožní hrát hry s přáteli. AirPlay je funkce pro bezdrátové přehrávání hudby, videa a fotografií na 
Apple TV. Uživatelé iOS budou moci odesílat zvuk ze základnové stanice AirPort Express a Air-
Play bezdrátově do reproduktorů s podporou AirPlay. AirPrint je architektura pro tisk využívající 
Wi-Fi, která nepotřebuje tiskové ovladače. Jako první podporuje tisk vybraná řada tiskáren HP 
(Photosmart, Laserjet Pro a Officejet). Funkce Find My iPhone (iPad či iPod touch) je nyní bez-
platná (ke stažení z App Store) a umožní ztracený přístroj vyhledat na mapě a zobrazit na něm 
zprávu či přehrát zvuk. Přístroj lze na dálku zamknout i z něj vymazat data. K novým funkcím 
patří: možnost půjčování televizních pořadů do iPadu; hledání a zvýrazňování frází v prohlížeči 
Safari; vylepšená firemní podpora včetně silnějších bezpečnostních funkcí, správy a firemní inte-
grace. Aktualizace iOS 4.2 je dostupná ke stažení pomocí synchronizace s iTunes 10.1.  

Příložný ultrazvukový průtokoměr se snadnou obsluhou 
AUTOMATIZACE: Nový příložný ultrazvukový průtokoměr Siemens  
Sitrans FST020 byl navržen jako základní přístroj pro úlohy samot-
ného měření průtoku. Přístroj s jednoduchým komunikačním rozhra-
ním měří průtok téměř libovolné kapaliny a lze jej nasadit na potrubí  
o rozměru až DN 9000. Díky snadné konfiguraci a nastavení je uve-
dení do provozu mimořádně rychlé. Vlastnostmi vyhovuje specific-
kým požadavkům pro měření průtoku ve vodárenství, zpracování 
odpadních vod, v oboru techniky budov (Heating, Ventilation and 
Air Conditioning – HVAC), v energetice, chemických závodech a při 
sledování a řízení spojitých technologických procesů. Přístroj komu-
nikuje po lince RS-232. Přesnost se pohybuje mezi 1 až 2 %. Součás-
tí průtokoměru jsou senzory využívající patentovanou metodu Wide 
Beam, založenou na vlnovodných vlastnostech potrubí. Šířený ultra-
zvukový signál v potrubí je proto silný, soustředěný a koherentní.  
Výsledkem je vysoká přesnost a opakovatelnost měření s nízkou citli-
vostí na změny typu měřeného média či jeho fyzikálních vlastností. 

Síťový přepínač s možností napájení připojených zařízení PoE 
ICT: D-Link uvádí ethernetový Web Smart přepínač 
DES-1210 umožňující napájet připojená zařízení přes 
ethernetový kabel (Power over Ethernet – PoE). Přepí-
nače jsou ideální pro malé a střední firmy a pomáhají 
organizacím, které potřebují zvýšit výkonnost sítě, řídit 
prioritu datových přenosů a napájet zařízení (IP telefo-
ny, bezdrátové přístupové body a IP dohlížecí systé-

my), bez dalších kabelů. Díky napájení PoE nemusí být tyto systémy závislé na připojení 
k elektrické zásuvce, což přináší jednodušší, bezpečnější a levnější řešení. 

TÝDEN VE ZKRATCE 

Farmet získal kontrakt v Bělorusku  
Strojírenská společnost Farmet z České 

Skalice na Náchodsku získala v Bělorusku 
kontrakt na dodávku speciálních lisoven olej-
natých semen. Zakázka za 75 milionů korun 
zahrnuje výrobu a montáž šesti technologic-
kých celků na zpracování řepky olejné. 

Lanex proniká na ruský trh 
Výrobce lodních a horolezeckých lan Lanex 

založí v prosinci společně s ruským partnerem 
nový závod v Rusku. Firma chce zvýšit svůj 
obrat a podíl na tamním trhu a v okolních 
rusky mluvících zemích. V novém závodu by 
měla začít vyrábět příští rok v únoru. Chce se 
zaměřit na produkci lan pro horolezectví, ar-
mádu a speciální složky.  

Automobilů se v Severní Americe  
podle prognóz vyrobí víc 

Výroba automobilů v Severní Americe se 
v letošním roce zvýší o 38 % na 11,8 milionu 
vozů z loňských 8,5 milionu. Vyplývá to  
z prognózy, kterou na svých internetových 
stránkách zveřejnila výzkumná společnost  
J. D. Power and Associates. V příštím roce by 
měla výroba podle této prognózy stoupnout  
o dalších 7 % na 12,6 milionu vozů.  

Nejdováženější ojetinou byla značka Škoda 
Dovoz ojetých osobních aut do ČR od ledna 

do října meziročně klesl o téměř 13 % na 
zhruba 108 tisíc vozů. Nejdováženější ojeti-
nou byla značka Škoda, jak uvedl Svaz dovoz-
ců automobilů. Pokles dovozu ojetin souvisí 
se snižováním cen nových vozů i vývojem 
kurzu české koruny vůči euru. Prodej nových 
osobních aut ve stejném období vzrostl o 5 % 
na 138 879 vozů.  

Majitelé vozů Toyota  
se domáhají odškodného po právu 

Federální soud v Kalifornii uznal požadavek 
majitelů vozů Toyota, kteří se domáhají od-
škodného za snížení hodnoty svých vozů. 
Stěžují si, že problém s náhlým zrychlením 
vozidla, který už Toyota dříve uznala a začala 
řešit, vlastníkům vozu teď znemožňuje auto 
prodat za rozumnou cenu. Toyota žádala soud, 
aby požadavek majitelů aut zamítl, soud ale 
souhlasil s hromadnou žalobou. Problém neče-
kaného zrychlování vozu se týká hybridního 
modelu Toyota Prius. Automobilka začala 
svolávat k výměně pedálu miliony vozů po 
celém světě. Na Toyotu byly podány stovky 
žalob, majitelé se dožadují kompenzace. 

Školám by pomohly rekuperační jednotky 
Školy v Moravskoslezském kraji mohou 

zjistit, jak náročné by bylo zlepšit vzduch ve 
třídách v zimním období. Pomohly by jim 
rekuperační jednotky, díky nimž by se v době 
smogu nemuselo větrat. Nejvhodnější systém 
využití odpadního tepla pomůže školám zdar-
ma vybrat Moravskoslezský energetický klas-
tr, který dokončuje pilotní studii pro první 
školu. 

Disk HyperX MAX 3.0 je v základ-
ní sestavě vybaven i kabelem. 

Snadno použitelný průtoko-
měr Sitrans FST020. 

D-Link DES-1210 
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Apple iPhone 4 pro nás prý nemá ...  
KOMUNIKACE: Pokud jste se rozhodli obdarovat sebe nebo 
své blízké mobilním telefonem iPhone 4, máte smůlu. 
Telefon je těžké na našem trhu sehnat. Tento král mezi 
telefony se totiž stal naprosto nedostatkovým zbožím a 
podle informací operátorů se dodávky od Apple do Vánoc 
výrazně nezvýší. Apple je totiž přetížen žádostmi velkých 
trhů, jako je USA a Amerika obecně, Anglie, Německo, 
Francie a další. Naše malá země stojí na okraji zájmu 
tohoto obra, a tak uspokojit své potřeby budete muset 
jinak než přes operátory.  

iPhone 4 vstoupil na český trh na konci letošního srpna. 
Operátoři dosud prodali přes 20 tisíc telefonů, poptávku 
se jim ale nedaří zcela uspokojit. „Situace v dodávkách 
iPhone je stále stejná, dodavatel jich poskytuje podstatně 
méně, než potřebujeme, a ani před Vánocemi nemůžeme 
slíbit zlepšení. Zatím jsme obratem prodali vše, co přišlo; 
poptávka je zatím zhruba o dvě třetiny vyšší než dodáva-
né množství,“ sdělila mluvčí T-Mobilu Martina Kemrová. 
Podle mluvčího O2 Martina Žabky jsou dodávky iPhonů 
stále omezené, nikoliv však zastavené. „Takže průběžně,  
i když v omezeném množství, dodávky dostáváme,“ uvedl Žabka. Všichni operátoři podle Mirosla-
va Čepického z Vodafonu s Applem vyjednávají a s nedostatkem se prý potýkají operátoři na všech 
trzích. Z nedostatku telefonů u operátorů mohou profitovat elektronické obchody nebo šedí dovoz-
ci z jiných zemí. iPhone 4 nyní nabízí přes čtyři desítky e-shopů. Zákazníci ale mohou také sáh-
nout po jiných typech chytrých telefonů, například s operačním systémem Android, kterých je na 
trhu dostatek, a navíc mnohdy za výrazně nižší cenu. 

… když ale Apple nedá, zkuste třeba HTC nebo Samsung Galaxy 
POZNÁMKA ŠÉFREDAKTORA ČASOPISU TECHNIK: 
Po zakoupení mobilního telefonu Sam-
sung i9000 Galaxy S se mi splnil dávný 
sen. Získal jsem telefon, který má vynika-
jící displej OLED a existuje na něj spous-
ta aplikací, například na koupi jízdenky ve 
větších městech ČR, jízdní řady v ČR, 
městská  doprava v Praze. To všechno mě 
naprosto okouzlilo, takže nemám potřebu 
shánět u nás předražený Apple iPhone 4, i 
když uznávám, že aplikace pro iPhone 4 
tím, že jsou schvalovány Applem a jsou  
k dostání na jeho obchodě Apple Store, 
mají záruku funkčnosti. To se o všech 
aplikacích pro Android říci nedá. Tím, že 
Android je otevřená platforma, spousta 
lidí zkouší vytvořit zajímavou aplikaci,  
u které je ovšem komfort ovládání i 
funkčnost mnohdy na hraně toho, co jsem 
ochoten přijmout jako kvalitní dílo. Ale 
celkový počet aplikací pro platformu An-
droid už dávno přesáhl sto tisíc a tak máte 
opravdu na výběr. Telefon se mi stal dru-
hým výrobním a pracovním nástrojem, 

takže díky tomu, že na něm mohu používat i programy pro práci s tabulkami, texty a prezentacemi 
ve formátu Microsoft Office, nechávám doma tříkilový notebook a pracovní problémy na cestách  
řeším v pohodě na Galaxy. 

Pochopil jsem dokonce i systém „čmárání“ po klávesnici, který Samsung nazývá Swype a díky 
tomu mohu mnohem rychleji než vyťukáváním písmenek na virtuální klávesnici na obrazovce 
zadávat celá slova. Navíc Android se přizpůsobí vašemu počítači, u iPhonu 4 a Applu je to a vždy 
bylo naopak. MP3 a videa a vše zůstane ve vašem počítači vždy MP3 a videi, žádné iTunes vám 
„necinknou“ soubory tak, že půjdou používat jen na zařízeních Apple. To jen tak mimochodem. 
Ale záleží na vás. Já jsem nechtěl přijmout „víru v Apple“, a proto mi Samsung tak vyhovuje. Na-
víc cena tohoto telefonu, který iPhone v některých funkčnostech i v provedení a kvalitě  OLED 
displeje (samozřejmě dle mého soudu) předstihuje, je nejméně o třetinu nižší. Podobně je to třeba s 
mobily HTC Desire HD nebo Sony Ericsson Xperia X10. U všech telefonů ale kritizuji  neexisten-
ci systémového konektoru ve spodku přístroje tak, jako má iPhone 4 – protože  telefony nelze na-
bíjet v kolébce ani umístit do přehrávačů. Musejí se nabíjet protivným kabelem s  mini USB ko-
nektorem na konci, zasunutým v horní části telefonu. Tady Apple bez debat vede. 
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Apple iPhone 4 zůstane letos pro mnoho 
zájemců jen snem a touhou ... 

Návrh nového zákona  
o ochraně ovzduší sklidil kritiku 

Ministerstvo životního prostředí zástupcům 
energetických podniků a ekologických organi-
zací představilo návrh nového zákona o ochra-
ně ovzduší. Zákon počítá s tím, že by se stát 
zaměřoval zejména na významné zdroje zne-
čištění, mění také systém vybírání poplatků za 
emise škodlivých látek. Plán ihned sklidil 
kritiku, a to hlavně ze dvou důvodů: Účastníci 
semináře nebyli spokojeni s tím, jak řeší sys-
tém vybírání poplatků, a také jim vadí, že 
z nich zůstanou i nadále vyloučeny domácnos-
ti. Poukazovali na to, že zatímco velcí produ-
centi jsou v emisích limitováni, malé znečiš-
ťovatele nikdo nekontroluje. Náměstek minist-
ra životního prostředí Ivo Hlaváč řekl, že úřad 
nenašel ústavně konformní způsob, jak kont-
roly v domácnostech provádět, aniž by byla 
narušena domovní svoboda. 

iCom Vision jde na varšavskou burzu  
Český výrobce softwaru pro mobily iCom 

Vision jde na varšavskou burzu a hodlá tak 
získat několik desítek milionů korun. Úpis 
akcií začne v pondělí 29. listopadu, obchodo-
vání s cennými papíry by mělo začít v průbě-
hu ledna, jak médiím sdělil spoluvlastník 
iComu Ondřej Švihálek.  

Telefon N8 má problémy 
Finská Nokia informovala o problémech 

s napájením u části svých přístrojů N8. Tele-
fon se může sám vypnout a není jej možné 
znovu zapnout. Výrobce tvrdí, že problém se 
týká pouze omezeného počtu přístrojů. Tele-
fon N8 patří mezi chytré telefony (smart-
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… ale na trhu je spousta alternativ s operačním systé-
mem Android. Například HTC, Samsung nebo Sony Erics-
son. Android se ještě letos stane nejrozšířenějším ope-
račním systémem ve smartphonech. 

http://technik.ihned.cz
http://technik.ihned.cz


http://technik.ihned.cz                                                                                                                                                                                                       strana 4 

 

ELEKTRONICKÝ ZPRAVODAJ MĚSÍČNÍKU TECHNIK, web: http://technik.ihned.cz. Vychází jednou týdně. Registrován pod ISSN 1214-9802. Kontakt: Economia, a.s., Dobrovského 25, 
170 55  Praha 7; Milan Loucký, šéfredaktor, tel.: 233 071 421, milan.loucky@economia.cz ; Bohumír Kotora, redaktor, tel.: 233 071 492, bohumir.kotora@economia.cz; Zuzana Nikolovová, 
inzertní manažerka časopisu, tel.: 233 071 779, zuzana.nikolovova@economia.cz . © Všechna práva vyhrazena. Bez předchozího písemného souhlasu vydavatelství Economia, a.s., je 
zakázána jakákoli další publikace, přetištění nebo distribuce (tištěnou i elektronickou formou) jakéhokoli materiálu nebo části materiálu zveřejněného v tomto PDF servisu. Společnost 
Economia, a.s., využívá agenturní zpravodajství ČTK, která si vyhrazuje veškerá práva. 

39/2010 

PRACOVNÍ PŘÍLEŽITOSTI 

PERSONÁLIE 
■ Společnost Linet, patřící k největším světo-
vým výrobcům zdravotních lůžek a techniky, 
má nového výkonného ředitele. Spolumajitele 
Zbyňka Frolíka nahradil Tomáš Kolář, který 
se věnoval marketingu. O ten se nově postará 
dosavadní ředitel obchodu Jan Horák. Zakla-
datel Linetu Frolík post výkonného ředitele 
opustil u příležitosti 20. výročí vzniku firmy. 
Nadále bude v pozici jednajícího společníka.  
■ Dušan Pirich převzal pozici ředitele divize 
Eaton Power Quality. Dosavadní Country 
Sales Manager se zodpovědností za vedení 
obchodu v ČR tak rozšířil svou působnost i na 
novou divizi. Eaton je významný český výrob-
ce a světový distributor elektrotechnického 
zařízení, který působí také jako dodavatel 
komplexních řešení kvality napájení.  
■ GFI Česká republika a Slovensko jmenovala 
do funkce obchodního ředitele Michaela Ne-
beského s platností od prosince 2010. Michael 
Nebeský pracuje ve společnosti  od roku 2004, 
naposledy na pozici produktového manažera. 

■ 3.–4. 12. Ostrava, Černá louka: Učeň, středoškolák, vysokoškolák, výstava školství a vzdělává-
ní s nabídkou studijních míst na středních školách, učilištích a vysokých školách. Pořadatel: Ost-
ravské výstavy, Ostrava, tel.: 596 167 112, fax: 596 167 125, e-mail: sekretariat@cerna-louka.cz , 
www.cerna-louka.cz . 

VELETRHY, VÝSTAVY, KONFERENCE V ČR A NA SLOVENSKU 

AKCE V ZAHRANIČÍ 
■ 30. 11.–2. 12. Düsseldorf, Německo: Valve World Expo, veletrh technologií ventilů, těsnění, 
průmyslových pružin a dalších strojírenských zařízení. Pořádá: BVV Fair Travel (prodej vstupe-
nek), tel.: 541 159 190, fax: 541 159 172, e-mail: rehorikova@fairtravel.cz  , www.fairtravel.cz . 

Před 245 lety se narodil vynálezce parníku Robert Fulton  
DOPRAVA: Před 245 lety se v Little Britain ve státě Pensylvánie narodil slavný americký vynálezce 
Robert Fulton. Jako talentovaný kreslíř a portrétista se v mládí vydal za vzděláním do Anglie. Zá-
hy jej však pohltil svět techniky a vynálezů, zprvu se podílel zejména na stavbě kanálů a vodovo-
dů. Po desetiletí na britských ostrovech přesídlil do Francie, kde se věnoval hlavně vývoji ponorek 
a torpéd, později začal experimentovat s parníky. A právě lodě poháněné párou mu přinesly nesmr-
telnou slávu. V zemi galského kohouta se Fulton seznámil se svým hlavním mecenášem, Američa-
nem Robertem Livingstonem. Za jeho finanční podpory otestoval od roku 1803 s nevelkým úspě-
chem dva prototypy svých parolodí na Seině (první z nich se potopil a druhý nedosáhl potřebné 
rychlosti). Přelomovým okamžikem byl až srpen 1807, kdy Fulton  v USA na řece Hudson před-
stavil svůj první opravdu funkční parník Clermont. Dřevěná kolesová paroloď, nazvaná podle Li-
vingstonova sídla, urazila za své první plavby 240 kilometrů z New Yorku do Albany a záhy zača-
la na své trase zajišťovat pravidelnou dopravu. Nové lodě měly ohromný úspěch. V následujících 
desetiletích se počet kolesových parníků, vhodných zejména pro vnitrozemskou a přípobřežní 
dopravu, začal počítat na stovky a tisíce. 

Bude mít Škodovka nové logo? 
AUTOMOBILISMUS: Největší tuzemská automobilka Škoda Auto uvažuje o změně loga, které má mít 
jednodušší grafiku, avšak jeho ústředním motivem zůstane legendární okřídlený šíp. Informaci 
a první fotografie návrhu nového loga s odvoláním na podnikový list Škodovácký odborář zveřej-
nil server Auto.cz. Automobilka se však k informacím o změně loga odmítá vyjádřit. V historii 
automobilky, která sahá až do 
roku 1895, by to bylo v pořadí 
šesté logo. „K prezentaci ná-
vrhů došlo po jmenování no-
vých členů dozorčí rady, kteří 
se seznámili s logem i s návrhy 
budoucích modelů. Podoba 
připravovaného loga ale nebyla 
publikována a automobilka 
samotná nic komentovat ne-
chce,“ uvedl server Auto.cz.  

Podle dostupných informací 
si má nové logo zachovat tra-
diční zelenou barvu, která ale 
bude tvořit pozadí kruhu s bí-
lým okřídleným šípem uvnitř. 
Nyní má šíp zelenou barvu a 
pozadí je bílé. Autoři nového 
znaku také navrhli umístit nápis 
Škoda Auto pod kulaté logo. 
Na stávajícím znaku je nápis 
součástí vnějšího černého kru-
hu, který na novém logu chybí. 
„Definitivní podoba nového loga může mít odlišnou podobu,“ upozornil server Auto.cz. Stávající 
černo-zelené provedení loga používá Škoda Auto od roku 1994. Předchozí firemní znak s okřídle-
ným šípem, který měl modro-bílou barvu, mladoboleslavská automobilka používala od roku 1926. 

Názor redakce Technika: Myslíme si, že na stránkách prezentované  logo je pouze neoficiálním 
návrhem, těžko by nám bylo k uvěření, že původní znak v novém logu by měl připomínat místo 
přesnosti, rychlosti a rozletu jen pomalého šneka nebo píchajícího ježka. 

phones) a podle expertů je tento model vážnou 
odpovědí Nokie na konkurenci americké spo-
lečnosti Apple a jejího iPhone. Nokia N8  
v porovnání s konkurenčními přístroji vyniká 
fotoaparátem s 12 megapixely. Má ale poma-
lejší procesor než Samsung Galaxy S od spo-
lečnosti Samsung nebo Apple iPhone 4. 

Google hledá talenty 
Americký internetový gigant Google plánuje 

přijmout přes 2000 zaměstnanců po celém 
světě. Firma v současnosti expanduje na nové 
trhy a bojuje s konkurenty o talentované pra-
covníky. Informovala o tom agentura Reuters. 

(Pokračování ze stránky 3) 

TI Automotive AC s.r.o.   
Vedoucí výroby – řízení výrobního procesu, 
plnění a zajištění výrobních plánů, řízení týmu 
pracovníků (cca 50 zaměstnanců). Požad.: VŠ/
SŠ, min. 3 roky praxe na obdobné pozici, 
aktivní AJ, NJ výhodou, znalost principů Kan-
ban, 5S, Hoshin, TPM, FMEA. 
Kontakt: TI Automotive AC s.r.o., Kateřina 
Hrušková, Belgická 4727/17, Jablonec nad 
Nisou, tel.: 483 334 244  
 
Poličské strojírny a.s.  
Konstruktér – vývoj a návrh konstrukce 
pneumatických prvků a jednoduchých řídicích 
systémů, montáž prototypů. Požad.: VŠ stroj-
ní/2 roky praxe nebo SŠ/10 let praxe, ovládání 
kreslicího programu CAD, znalost strojově 
orientovaného programovacího jazyka 3D 
CAD-Solid Works, komunikativní AJ, ŘP  
sk. B. Kontakt: Poličské strojírny a.s., Božena 
Andrlíková, tel.: 461 751 631.  
 

HLEDÁTE NOVÉ PRACOVNÍKY? 
NAJDEME MÍSTO I PRO VÁŠ INZERÁT… 

To, že Škodovka uvažuje o novém logu, je už jasné. Jestli ale bude 
mít okřídlený šíp podobu, jakou uvedla ČTK, není vůbec jasné. O no-
vém logu se ale mezi lidmi vedou dlouhé diskuse. 

ZAJÍMAVOSTI 
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